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Egy ügyészségi fogalmazó a munkájáról 

Dr Bodó Balázs már több, mint egy éve dolgozik a Debreceni Járási 
Ügyészségen. Kérésünkre szivesen vállalkozott arra, hogy beszámol 
az eddig szerzett tapasztalatairól. 
- Nagyon sokáig nem tudtam eldönteni, hogy hol is helyezkedjem el 
dolgozni az egyetem után. Az egykori 6 hetes szakmai gyakorlat 
nem elégséges arra, hogy megismerkedjünk a jogi munka sokrétűségé-
vel. 

Az ügyészségről az egyetemen nagyon keveset hallottam, s azt is 
negativ előjellel, hogy oda nem érdemes menni dolgozni. Mást véle-
ményt az egyik, előttem 2 évvel végzett barátom mondott, aki be-
szélt az ügyészségi szervezetről.Talán ez volt a végső lökés arra, 
hogy 1972 decemberében, az államvizsgák közben, személyesen jelent-
keztem a Hajdú-Bihar Megyei Főügyésznél, Dr Kovács Gábornál, aki-
től megkérdeztem, hogy van-e fogalmazói állás a debreceni városi-
-járási ügyészségen. Kovács elvtárs szivélyesen fogadott, s rögtön 
be is mutatott a leendő munkatársaknak. Fogalmazói állao volt, s 
az államvizsgák után a kinevezési kérelmemet és a kinevezéshez szük 
séges iratokat a Főügyész elvtárs küldte fel Budapestre a Legfőbb 
ügyészhez, aki 1973 februárjában ki is nevezett ügyészségi fogal-
mazónak. 

Az ügyészségi fogalmazó legfontosabb feladata a tanulás. Az ü-
gyészségen a fogalmazó-képzés szervezetten folyik, mert az utánpót-
lás felnevelése, szakmai képzettségének magas szintre emelése igen 
fontos. Szakmailag jól felkészült ügyészek foglalkoznak a fogalma-
zókkal a 18 hónapos kötelező szakmai gyakorlat ideje alatt. 

Aktákat, ügyeket dolgozunk fel önállóan, s azokat az instrukto-
rokkal beszéljük meg.Az ügyek valamennyi fajtájából kap a fogalmazó 
néhány darabot, hogy azok feldolgozásával bővitse az ismereteit. 
Szakmai problémáinkkal elsősorban az instruktorhoz fordulhatunk, a-
kik feladata a rábizott fogalmazó magasszintü képzése, oktatása. 
A munkahelyemen lévő jő légkör folytán valamennyi ügyész kolléga 
szivesen ad segítséget? mond véleményt a nehéz ügyekben. A birósági fogalmazókkal szemben megvan azaz előnyünk a felkészü 
lésben, hogy mi nem irunk tárgyalási jegyzőkönyveket sorozatban, 
hanem érdemi intézkedés-tervezeteket készítünk, közvetlenül az in-
struktor mellett dolgozunk, akihez bármikor fordulhatunk kérdések-
kel. Tárgyalásokra is jártam, foglyos ügyeket is dolgoztam fel, ki-
hallgattam, panaszokat intéztem el. Soros ügyészi szolgálatot is 
láttam el, ahol az állampolgárokat látjuk el felvilágosítással jogi 
témájú panaszaikban. 

A szakvizsgára való felkészülés érdekében rendszeresen beszámol-
tatnak az instruktorok az ügyszak keretében áttanulmányozott jog-
szabályokból, a gyakorlati munka során szerzett ismeretekből, ¡je-
lenleg polgári ügyszakban dolgozom, tanulok. 

Az ügyészségen rövidítve is lehet szakvizsgát tenni, nem kell 
megvárni a 2 évet, feltéve persze, ha jól felkészülök a vizsgára. 
Olyan a munkabeosztásunk és terhelésünk, hogy mellette tudunk ta-
nulni, ezt meg is követelik tőlünk. A szakvizsga előtt 2 héttel a 
Főügyész elvtárs felrendeli a fogalmazót a Főügyészségre, s ott nyu 
godtabb körülmények között tanulhat. 

Természetesen szakmai problémáink is adódtak. Az egyetem magas-
szintü elméleti oktatást folytat, ami nekem jó alapot adott munkám 
végzéséhez. Amikor azonban szembekerültem az első lenyomozott ügy 
tényállásával, akkor bizony nehézséget okozott az, hogy az érdemi 
intézkedés milyen legyen, hogyan kell azt megszerkeszteni. 
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A legnehezebb feladat azonban az elkövetett bűncselekmény minősíté-
se. Tiszta, egyértelmű tényállás nagyon kevés van, s az ügyésznek 
kell bizonyítani az elkövetés tényét, ami nem minden esetben könnyű. 

A fizetésem 21oo Ft, ami legalább looo Ft-tal emelkedik a szak-
vizsga sikeres letétele és az ügyésszé történő kinevezésem után. 
Ez összehasonlítva más jogi pályák kezdő fizetésével, nem kissebb 
azoknál. A jó munkát az ügyészség vezetése jutalmakkal honorálja, 
s már én is kaptam looo Ft pénzjutalmat az eddig végzett munkámért. 
A másik probléma, ami minden kezdő fiatalt érint: a lakás. Mint a 
legtöbb nagyvárosban, így Debrecenben is a lakáshelyzet megoldása 
eleg nehéz és hosszú idot vesz igénybe. A munkahelyemen kapott se-
gítségnek köszönhetem, hogy 1973. augusztusában feleségemmel együtt 
kaptunk e^y tanácsi főbérleti lakást. 

őszintén mondom, hogy még nagyon sokáig szívesen lennék egyete-
mista. A vizsgák és a vizsgaidőszakok sem olyan vészesek így visz-
szagomdolva. A legszebb éveket töltöttem el ott, Szegeden az egye-
temen. 
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